



Mr Ching Wing-hong
程永康先生

Mr Thomas Ching Wing-hong is a distinguished entrepreneur with extensive experience in the insurance industry of Hong Kong. He founded Consolidated Marketing Group International Wealth Management Limited in 2005, where he currently serves as Managing Director. Over the years, Mr Ching has focused on developing high-end life insurance services, providing comprehensive wealth planning and risk management advisory to individual and corporate clients through partnerships with private banks, retail banks, commercial banks, and multinational financial institutions.

With keen market insight and an innovative spirit, Mr Ching pioneered the introduction of mega-size life insurance to the Asian market two decades ago. He also played a pivotal role in assisting several banks in establishing related financing platforms, successfully meeting the demand for life insurance services among high-net-worth clients and setting industry precedents. Armed with expertise in risk management and analysis, he has dedicated himself to enhancing clients' awareness of risk management, significantly

contributing to the diversification of the life insurance industry.

Mr Ching has maintained a profound relationship with The Hang Seng University of Hong Kong (HSUHK), serving in various roles including donor, member of the Fundraising and Donation Committee, Honorary Vice-Chairman of The Hang Seng University of Hong Kong – Foundation, and Co-Chair of the Organising Committee for the 45th Anniversary Celebration of HSUHK. As a proud alumnus of the University, Mr Ching is passionate about supporting education, having made numerous donations to aid the University and its students through scholarships, student exchange programmes, and the development of the Actuarial and Insurance Science programme. His industry expertise and extensive network have considerably contributed to the University's ongoing development.

With a solid foundation in insurance brokerage, Mr Ching aspires to nurture highly skilled and ethical professionals in the industry. He has served as a Programme Consultant for HSUHK's

Citations

讚辭

inaugural Executive MSc in Insurance programme (current programme title MSc in Insurance), the first of its kind offered by a local higher education institution in Hong Kong, offering strategic advice and insights. He further enhanced his management knowledge by completing the programme. Since graduating, Mr Ching has actively engaged with fellow alumni, aiming to unite alumni resources to share experiences with younger students and support the University's continued growth.

Beyond his dedication to education, Mr Ching is committed to giving back to society and fulfilling his corporate social responsibilities. In 2014, he established the CMG International Charity Fund Limited to support public welfare and bring positive energy to the community. He actively supports impactful charitable organisations, aiming to extend aid to more individuals in need. Mr Ching currently serves as a Board Member of both the Global Board and the Hong Kong Board of The Fred Hollows Foundation (護瞳行動), an international non-governmental organisation dedicated to recognising the critical importance of eye health and eliminating avoidable blindness, with over 80% of such blindness cases in developing countries being preventable. In addition to donating and offering advice on various initiatives, he actively participates and provides insights, hoping to help more individuals regain their sight.

Chairman, in recognition of Mr Thomas Ching's achievements for both society and his alma mater through his nurturance to the insurance industry, his beneficence towards education and

public welfare, and his involvement with and contributions to the University over the years, I present Mr Thomas Ching Wing-hong to you for conferment of the Honorary University Fellowship.

Citation written and delivered by
Professor Chan Wai-sum
Dean, School of Decision Sciences
(English Translation:
HSUHK Business Translation Centre)

程永康先生是一位卓越的企業家，擁有豐富的保險業經驗。程先生於2005年創立安基國際財務規劃有限公司 (Consolidated Marketing Group International Wealth Management Limited)，現任該公司的董事總經理。多年來，程先生專注於拓展高端人壽保險業務，訂立公司獨立自主的專業發展策略，並與私人銀行、零售銀行、商業銀行及跨國金融機構合作，為其個人及企業客戶提供全面的財富規劃與風險管理諮詢服務。

程先生具備敏銳的市場洞察力和創新精神，20年前，率先在亞洲市場推動大額人壽保險的應用，協助多家銀行建立相關融資平台，成功滿足高淨值客戶群對人壽保險服務的需求，開創業界先河。憑藉在風險管理和分析方面的專長，程先生不僅提升客戶對風險管理的認識，亦促進保險業的多元化發展。

程先生與香港恒生大學淵源深厚，他不僅是慷慨的捐款人，還擔任籌募及捐款委員會委員、「香港恒生大學—基金」榮譽副主席、香港恒生大學45周年校慶籌委會聯席主席，更是恒生大學的校友。擁有多重身份的程先生積極推動教育，捐助成立獎學金、支持學生交流計劃。憑藉多年從事保險經紀業務的經驗、豐富的業界知識及廣泛的人脈，程先生致力為業界培育更多優秀、有責任感，且兼具道德操守的專業人才。他擔任恒生大學行政人員保險理學碩士課程（現名為保險理學碩士）的顧問，為課程提供寶貴意見。作為該碩士課程第一屆畢業生，程先生成為香港本地高等院校首批保險碩士。畢業後，他積極聯繫校友，分享經驗，支持大學，並為精算及保險課程的發展作出卓越貢獻。

程先生不僅致力推動教育，還積極回饋社會，履行企業公民責任。他於2014年成立安基國際慈善基金有限公司 (CMG International Charity Fund Limited)，支持公益事務，旨在為社會帶來正能量。程先生竭力協助多家慈善機構，期望

透過這些具影響力機構的力量，有效幫助更多有需要的人士。現時，程先生擔任國際非政府組織「護瞳行動」(Fred Hollows Foundation) 的全球董事會及香港董事會成員。在發展中國家超過80%的失明案例本可避免，「護瞳行動」全力教育大眾保護眼睛健康，消除可避免的失明。程先生更親身參與和支持各類型活動，幫助更多失明人士重見光明。

主席閣下，為表揚程先生對保險業匡助良多，對教育及公益事務發展積功累德，以及多年來對大學的參與及貢獻，本人謹恭請閣下頒授榮譽大學院士銜予程永康先生。

讚辭由決策科學學院院長
陳偉森教授撰寫並宣讀